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Bedrijfsvervoerplannen  –  Stimuli

Willen de wegen niet dichtslibben, dan moet er re-
soluut worden gekozen voor meer gemeenschappe-
lijk vervoer, in het bijzonder voor meer en beter
openbaar vervoer en het invoeren van een bedrijfs-
vervoerplanning.

1. Voorziet men vanuit de Vlaamse overheid in een
deskundige procesbegeleiding met een mobili-
teitscoördinator en een mobiliteitseffectrapport
bij de verschillende economische sectoren ?

2. Voorziet de Vlaamse overheid in een tegemoet-
koming voor bedrijven die aanpassingswerken
doen voor meer gemeenschappelijk vervoer ?

3. Bestaan er vanuit de Vlaamse overheid bijzon-
dere stimuli voor werknemers die fietsen naar
het werk ?

Kan de overheid bedrijven de verplichting op-
leggen om een verplaatsingsvergoeding voor
fietsers te betalen ?

Antwoord

1. Wat de eerste vraag betreft, meld ik de V l a a m s e
volksvertegenwoordiger het volgende.

Uit de ervaringen met de implementatie van het
"actieprogramma bedrijfsvervoerplannen" uit
1994 bleek dat bedrijven slechts op vrijwillige
basis overgaan tot opmaak en implementatie
van bedrijfsvervoerplannen wanneer het bedrijf
in kwestie zelf heel concrete mobiliteitsproble-
men ervaart, inzonderheid op het niveau van de
fysieke schaal van het bedrijf zelf (bv. p a r k e e r-
problemen).

Daarom werd overgegaan tot de opmaak van
een voorontwerp van decreet inzake bedrijfs-
vervoerplannen.

Niettemin werd op hetzelfde ogenblik gewerkt
aan een regeling op federaal niveau. Het resul-
taat hiervan is het "KB betreffende de verzame-
ling van gegevens over de verplaatsingen van
werknemers tussen hun woonplaats en hun
w e r k p l a a t s " . Wanneer men de inhoud hiervan

b e k i j k t , dan kan men vaststellen dat hierin gro-
tendeels de inhoud van een bedrijfsvervoerplan
opgenomen is. Dit KB is evenwel nog in zijn
o n t w e r p f a s e, maar volgens het federale Ministe-
rie van Verkeer en Infrastructuur zijn de interne
besprekingen bijna afgerond. De opvolging van
dit KB zou worden verzekerd door de federale
administratie. (KB : koninklijk besluit  –  red.)

Ik sluit mij aan bij dit federale initiatief en zal
voorlopig zelf geen nieuw initiatief nemen,
omdat door een federale regeling de hele mobi-
liteitsproblematiek in Brussel wordt betrokken
en dus ook tegelijkertijd de weerslag ervan op
de Vlaamse Rand, wat met een decretaal initia-
tief minder of niet het geval zou zijn.

Vanzelfsprekend wordt de uitvoering van dit
KB van nabij gevolgd.

Indien de implementatie hiervan op zich zou
laten wachten, zal ik opnieuw een Vlaams initia-
tief terzake ontwikkelen. De opvolging hiervan
zou dan worden verzekerd door de Vlaamse ad-
m i n i s t r a t i e, waarvoor dan bijkomend personeel
moet worden aangeworven.

In het kader van het ontwerpdecreet op de
MER is ook het aspect mobiliteit opgenomen,
maar mijns inziens is het aangewezen dat voor
de Mober een specifieke regeling wordt uitge-
w e r k t . Ik zal terzake een initiatief nemen.
(MER : milieueffectrapportage ; Mober : m o b i l i -
teitseffectrapportage  –  red.)

2. Wat de tweede vraag betreft, wil ik opmerken
dat via het decreet "basismobiliteit" de V l a a m s e
overheid reeds een belangrijke bijkomende in-
spanning levert inzake de bereikbaarheid met
het openbaar vervoer.

Er zijn geen specifieke tegemoetkomingen voor
bedrijven die aanpassingswerken doen voor
meer gemeenschappelijk vervoer.

3. De middelen voor het realiseren van fietsvoor-
zieningen zijn sterk toegenomen. Er zijn, b e h o u-
dens voor de Vlaamse ambtenaren, geen bijzon-
dere stimuli voor werknemers die fietsen naar
het werk. Ik merk evenwel op dat de fietsver-
goeding die werknemers van hun werkgever
o n t v a n g e n , belastingvrij is tot een bedrag van 6
frank per kilometer.



De overheid kan inderdaad bedrijven de ver-
plichting opleggen om een verplaatsingsvergoe-
ding voor fietsers te betalen, naar analogie van
de verplichting om gedeeltelijk tegemoet te
komen in de kosten van het NMBS-abonne-
m e n t . Dit is evenwel een federale aangelegen-
heid.


